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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért indultak újra a kilakoltatási perek, ha Ön 
korábban ígéretet tett arra, hogy ez nem fog megtörténni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Ön  2021.  június  4-én  ígéretet  tett,  hogy  nem fogják  kilakoltatni  az  OPNI  területén  élő  (volt)
egészségügyi dolgozókat. 
Az ott évtizedek óta lakást bérlő embereket akkor már több mint fél éve zaklatta a Magyar Nemzeti
Vagyonkezelő  Zrt.  azzal,  hogy:  „nem  rendelkeznek  érvényes  bérleti  jogcímmel”.  Ön  végül
személyes találkozónk során megnyugtató és egyértelmű nyilatkozatot tett az ügyben.
 
Ugyanakkor  a  Magyar  Közlönyben  április  19-én  megjelent  kormányrendeletben  kiemelt
beruházásnak  nyilvánították  az  egykori  Országos  Pszichiátriai  és  Neurológiai  Intézet  helyén
megvalósuló iskolafejlesztést. Továbbá a rendelet meghatározza, hogy a 11186/6 helyrajzi számú
ingatlan  alrészletén  és  az  ebből  telekalakítással  létrejövő  ingatlanon  oktatási,  köznevelési,
kereskedelmi,  iroda-,  szálláshely-,  sport-  és  közlekedési  célú  építmények  és  azok  kiszolgáló
építményei  helyezhetők  el.  Mint  ahogy  az  köztudott,  jelenleg  az  épületben  található  szolgálati
lakások kb. 30 családnak biztosítanak lakhatást – így őket a tervezett beruházással kilakoltatnák.
 
Az elmúlt időszakban többször is szüneteltek, majd újraindultak a kilakoltatási perek. 
A napokban  az  érintett  lakók  ügyvédje  arról  tájékoztatott,  hogy  ismét  újraindultak  az  ott  élők
kilakoltatásáért indított perek.
 
A fentiek alapján a következő kérdésekre várom válaszát.
 



 
Miért  indultak  újra  a  kilakoltatási  perek,  ha  Ön  korábban  ígéretet  tett  arra,  hogy  ez  nem fog
megtörténni?
Hogyan  tudják  garantálni  a  bérlők  lakhatásának  biztonságát  és  a  nyomasztó  bírósági  eljárások
végleges leállítását?
Nyitottak-e  az  önkormányzat  felvetésére,  amely  szerint  a  II.  kerület  átvenné  a  bérlakásokat  a
korábbi állami tulajdonos helyébe lépő alapítványtól?
 
Tisztelettel várom válaszát,
Tordai Bence
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